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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicalistii din Sanatate, despre "pacientii acoperiti": Nu lupta impotriva coruptiei ne 

deranjeaza, ci modul in care este facuta 

 

Federatia "Solidaritatea Sanitara" a transmis, joi, ca procedura "pacientului acoperit" declansata 

de Ministerul Sanatatii pentru depistarea celor care iau spaga in spitale are un caracter provocator 

si nu depisteaza marea coruptie din Sanatate. 

 

Sindicalistii spun ca nu lupta impotriva coruptiei ii deranjeaza, ci modul in care este facuta. 

 

Sindicalistii afirma ca au facut numeroase propuneri pentru combaterea coruptiei din sistem, insa 

nu au fost luate in calcul de reprezentantii Ministerului Sanatatii. 

 

Federatia "Solidaritatea Sanitara" a transmis, joi, un comunicat de presa, ca reactie la solicitarea 

Ministerului Sanatatii ca sindicalistii din Sanatate sa se implice in lupta impotriva coruptiei. 

 

Sindicalistii precizeaza ca au solicitat in mod repetat Ministerului Sanatatii implementarea unui 

set de masuri care sa aiba impact pozitiv in lupta impotriva coruptiei. 

 

"Niciuna dintre propuneri nu a fost discutata in mod serios de reprezentantii Ministerului 

Sanatatii, desi unele dintre ele reprezinta solutii pentru transpunerea unor obligatii legale. 

 

Aceste informatii dovedesc cu prisosinta faptul ca Ministerul Sanatatii nu doreste sa ne aiba ca 

partener de dialog in lupta impotriva coruptiei, ci ca executant al masurilor sale. 

 

Federatia 'Solidaritatea Sanitara' nu este un executant al solicitarilor Ministerului Sanatatii, ci un 

partener de dialog social, respingand in mod categoric masurile ilegale indreptate impotriva 

salariatilor. Pentru noi legalitatea mijloacelor este la fel de importanta ca moralitatea scopurilor", 

au transmis sindicalistii. 

 

Acestia precizeaza ca au solicitat de acum doi ani Ministerului Sanatatii introducerea procedurii 

privind protectia avertizorilor de integritate, aceasta vizand toate cazurile de incalcare a 

prevederilor legale, inclusiv cele impotriva salariatilor. 

 

"Am reluat aceasta solicitarea in mod repetat conducerii actuale a Ministerului Sanatatii, fara 

niciun raspuns. Desi are obligatia legala de a implementa o procedura in domeniu, Ministerul 
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Sanatatii nu a facut-o nici pana acum. Precizam ca utilizarea avertizorilor de integritate permite 

rezolvarea obiectiva a tuturor actelor de coruptie, indiferent de locul pe care-l ocupa faptuitorul 

in ierarhia decizionala, in timp ce procedura pacientului acoperit permite o abordare directionata 

(cu caracter provocator), ce ocoleste marea coruptie din sanatate", sustin sindicalistii. 

 

Acestia apreciaza ca nu au competente in domeniul investigarii actelor de coruptie, avand rolul 

de a proteja drepturile salariatilor. 

 

"Sondajele pe care le desfasuram pe aceasta tema arata adevarate dezastre umanitare existente in 

unele spitale: salariati lipsiti de drepturi elementare, reguli de dialog social nerespectate, situatii 

in care singura regula aplicabila este bunul plac al managerului etc. 

 

Cu tristete am constatat ca toate controalele Ministerului Sanatatii rateaza aceste aspecte ce tin de 

respectarea prevederilor legale", a mai transmis Federatia "Solidaritatea Sanitara". 

 

Solutia este gresita! 

 

Sindicalistii spun ca este corect apelul facut de Ministrul Sanatatii la redarea demnitatii 

profesiilor prin eliminarea celor care nu respecta normele deontologice, dar solutia prin care a 

ales sa faca asta este gresita din mai multe motive. 

 

Sindicalistii considera ca varianta pacientului acoperit este gresita din urmatoarele motive: 

 

* Responsabilitatea pentru apararea demnitatii profesiei apartine in mod legal organismelor 

profesionale. Daca Ministerul Sanatatii doreste sa reconsidere aceste atributii ale organismelor 

profesionale trebuie s-o faca in mod public, punand in dezbateri astfel de propuneri. 

 

* In momentul in care supui profesionistii din sanatate la provocari orchestrate pentru comiterea 

unor infractiuni in discutie nu mai este demnitatea profesiei, ci capacitatea profesionistilor la a 

rezista la stresurile suplimentare adaugate, unul dupa altul, de Ministerul Sanatatii. 

 

* Lansarea acestei directii de actiune (repetam: ilegala) a fost facuta pe fondul unei intregi 

campanii mediatice ce are la baza o prezumtie de culpa a unor intregi categorii profesionale, 

respectiv promovarea ideii ca problemele privind coruptia din sanatate sunt intr-o continua 

crestere. Dupa cum vom demonstra ulterior, datele de care dispune Ministerului Sanatatii 

contrazic cele afirmate de reprezentantii acestuia, existand o crestere semnificativa a calitatii 

serviciilor medicale (aflata in limitele posibilitatilor sistemului) si o scadere ponderii cazurilor de 

conditionare a actului medical. 
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Ministrul Sanatatii, Sorina Pintea, a anuntat ca "pacientul acoperit", trimis in spitale pentru a 

depista cazurile de salariati care cer spaga, este parte a strategiei de combatere a coruptiei. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR a invalidat revizuirea Constituţiei pe interzicerea amnistiei şi graţierii faptelor de 

corupţie, solicitare rezultată în urma referedumului/ Tarcea: Sunt de acord cu decizia 

Curţii. Amnistia trebuie reglementată prin lege 

Curtea Constituţională a respins iniţiativele legislative ale PNL-USR şi PSD de revizuire a 

Constituţiei. Judecătorii au decis acest lucru deoarece interzicerea amnistiei şi graţierii faptelor 

de corupţie, prevederi în iniţiativele legislative depuse, depăşeşte limitele de revizuire a 

Constituţiei. 

Judecătorii Curţii Constituţionale au avut, joi, în dezbatere proiectele legislative de modificare a 

Constituţiei României şi au declarat că prevederile privind interzicerea amnistiei şi graţierii 

persoanelor care au comis fapte de corupţie încalcă limitele de revizuire a Legii fundamentale. 

CCR a dezbătut proiectul de lege al PNL şi USR, precum şi iniţiativa legislativă a PSD-ALDE 

care prevede tot revizuirea Legii fundamentale. 

Potrivit Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea CCR, „înainte de sesizarea 

Parlamentului pentru iniţierea procedurii legislative de revizuire a Constituţiei, proiectul de lege 

sau propunerea legislativă, însoţită de avizul Consiliului Legislativ, se depune la Curtea 

Constituţională, care este obligată ca, în termen de 10 zile, să se pronunţe asupra respectării 

dispoziţiilor constituţionale privind revizuirea”. 

PNL şi USR au depus, pe 1 iulie, la Parlament un proiect pentru revizuirea Constituţiei prin care 

condamnaţii definitiv la pedepse privative de libertate sunt excluşi de la alegerile locale, 

parlamentare, prezidenţiale şi europarlamentare, iar amnistia şi graţierea pentru fapte de corupţie 

este interzisă. 

Proiectul are în vedere interzicerea dreptului de a fi aleşi în „organele administraţiei publice 

locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României” pentru cetăţenii 

„condamnaţi definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, 

până la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”. 

Modificările vizează şi funcţia de eurodeputat: „Nu pot fi aleşi în Parlamentul European cetăţenii 

condamnaţi definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, 

până la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”. 
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În categoria legilor organice este interzisă „acordarea amnistiei şi a graţierii colective pentru 

fapte de corupţie”. De asemenea, parlamentarii şi Guvernul nu vor putea avea iniţiative 

legislative pentru amnistia şi graţierea colectivă cu privire la faptele de corupţie. 

Propunerea mai prevede şi interzicerea acordării, de către preşedintele României, a graţierii 

individuale pentru fapte de corupţie. 

Tarcea, despre decizia CCR: Sunt de acord cu decizia Curţii. Amnistia trebuie 

reglementată prin lege 

La ieşirea din sediul CSM, şefa Instanţei Supreme a spus că este de acord cu decizia CCR, chiar 

dacă nu a citit motivarea, pentru că, la nivel de principiu, amnistia trebuie reglementată prin lege 

şi că interzicerea amnistiei pe anumite aspecte ale infracţionalităţii este o opţiune a legiuitorului. 

„Instituţia amnistiei este reglementată de Codul de Procedură Penală, de Codul Penal, este 

reglementată de lege, aşa că nu pot decât să fiu de acord, fără să citesc motivarea deciziei Curţii 

Constituţionale, dar la nivel de principiu, amnistia trebuie reglementată prin lege”, a precizat 

Cristina Tarcea, în legătură cu decizia CCR, prin care s-a decis că amnistia nu poate fi interzisă 

prin lege. 

,,Asta e opţiunea legiuitorului, poate fi interzisă prin lege, în anumite circumstanţe, pe anumite 

aspecte ale infracţionalităţii, dar este opţiunea legiuitorului”, a mai completat Cristina Tarcea, cu 

privire la posibilitatea de a nu interzice amnistia prin lege. 

 
Iniţiatorii propunerii de modificare a Constituţiei motivează aceasta de „punerea în aplicare a 

rezultatului Referendumului pe probleme de interes naţional convocat de Preşedintele României, 

dl. Klaus Iohannis şi desfăşurat la data de 26 mai 2019”. 

Proiectul PSD-ALDE pentru revizuirea Constituţiei extinde dreptul de a sesiza OUG la CCR 

Pe 2 iulie, coaliţia PSD-ALDE a depus, la Camera Deputaţilor, proiectul pentru revizuirea Legii 

fundamentale, care prevede interdicţia de a deţine funcţii publice a persoanelor condamnate la 

închisoare, dar şi extinderea dreptului de a sesiza CCR în privinţa ordonanţelor de urgenţă. 

Proiectul de lege a fost semnat, în numele iniţiatorilor de preşedintele Camerei Deputaţilor 

Marcel Ciolacu şi preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu. 

PSD şi ALDE propun revizuirea Constituţiei, astfel încât persoanele condamnate la închisoare să 

nu mai poată deţine funcţii publice. 

„Nu pot fi aleşi în organele administraţiei publice centrale şi locale, în Camera Deputaţilor, în 

Senat şi în funcţia de Preşedinte al României, cetăţenii condamnaţi definitiv la pedepse privative 
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de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură 

consecinţele condamnării”, prevede completarea adusă articolului 37 din Constituţie cu un nou 

alineat 2¹. 

O altă modificare vizează interdicţia preşedintelui României de a acorda graţiere pentru 

infracţiuni de corupţie: 

„Preşedintele României îndeplineşte următoarele atribuţii: acordă graţierea individuală; nu poate 

acorda graţiere pentru infracţiuni de corupţie”, potrivit modificării aduse articolului 94, litera d 

din Legea fundamentală. 

În forma în vigoare, articolul 94, litera d făcea referire doar la atribuţia preşedintelui de a acorda 

graţiere individuală. 

Potrivit actului normativ propus de PSD-ALDE, Guvernul nu va mai putea emite ordonanţe de 

urgenţă care privesc organizarea judiciară. 

„Ordonanţele de urgenţă nu pot fi adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta 

regimul instituţiilor fundamentale ale statului, drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de 

Constituţie, drepturile electorale, nu pot reglementa în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi 

regimului executării acestora, precum şi al organizării judiciare şi nu pot viza măsuri de trecere 

silită a unor bunuri în proprietate publică”, prevede modificarea adusă articolului 115 alineatul 

(6) din Constituţie. 

Legea fundamentală prevede în prezent, la articolul 115 alineatul (6) că: „Ordonanţele de urgenţă 

nu pot fi adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor 

fundamentale ale statului, drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile 

electorale şi nu pot viza măsuri de trecere silită a unor bunuri în proprietate publică”. 

De asemenea, propunerea coaliţiei vizează şi dreptul preşedintelui României sau al partidelor 

parlamentare de a sesiza ordonanţele de urgenţă la CCR. 

„hotărăşte asupra excepţiilor de neconstituţionalitate privind ordonanţele, la sesizarea 

Preşedinţelui României, a unuia dintre preşedinţii celor două Camere, a unui număr de cel puţin 

50 de deputaţi sau de cel puţin 25 de senatori; excepţia se poate înainte în termen de 5 zile de la 

publicarea ordonanţei în Monitorul Oficial al României, Partea I”, prevede completarea adusă 

articolului 146, litera c, din Constituţie. 

Potrivit regulamentului Parlamentului, „adoptarea unui proiect sau a unei propuneri de revizuire 

a Constituţiei de către Camera Deputaţilor şi Senat se face cu o majoritate de cel puţin două 

treimi din numărul membrilor fiecărei Camere”. 
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De asemenea, regulamentul mai prevede că, „dacă există cvorum legal, proiectul de lege sau 

propunerea legislativă în ansamblu se supune Camerei spre adoptare în forma rezultată din 

dezbaterea pe articole. Proiectele sau propunerile de revizuire a Constituţiei se adoptă cu 

majoritate de cel puţin 2/3 din numărul membrilor fiecărei Camere”. 

La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi de preşedintele României, Klaus 

Iohannis, să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, 

pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la 

Curtea Constituţională?”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Scandal la numirea viitorului preşedinte al ICCJ. Secţia pentru judecători a CSM a 

numit-o pe Corina Corbu, dar este contestată de Cristina Tarcea, actuala şefă a instanţei 

supreme 

Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii a admis, joi, candidatura 

judecătoarei Corina Corbu pentru funcţia de preşedinte al Inaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 

(ÎCCJ), au anunţat reprezentanţii CSM. 

Corina Corbu, singurul candidat pentru conducerea Instanţei Supreme, a fost votată, joi, de către 

Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, pentru această funcţie. S-au 

înregistrat şase voturi pentru şi trei împotrivă. 

Mandatul actualului preşedinte al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Cristina Tarcea, expiră în 

septembrie. 

Cristina Tarcea, la ieşirea de la CSM: Nu pot să validez o candidatură care nu respectă 

legea 

Şefa Instanţei Supreme a declarat, în urma interviului pentru conducerea ÎCCJ, că nu poate 

valida o candidatură care nu îndeplineşte condiţiile legii, că nu a fost consultată în momentul 

demarării procedurii de numire a conducerii ÎCCJ şi că situaţia de joi este o neglijenţă în 

aplicarea legii. 

 

,,Eu mi-am expus punctul meu de vedere. Nu pot să validez o candidatură care nu îndeplineşte 

condiţiile prevăzute de lege. Orice persoană poate să o conteste”, a spus Cristina Tarcea, la 

ieşirea de la interviul desfăşurat la CSM pentru numirea conducerii Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie. 
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Cristina Tarcea a reiterat că nu îşi va mai depune candidatura la şefia ÎCCJ. 

,,Sub nicio formă. Exclus. Eu nu iau decizii şi apoi să mă răzgândesc”, a precizat Tarcea. 

Şefa ÎCCJ a spus că situaţia de joi, din cadrul interviului pentru numirea unei noi conduceri la 

Instanţa Supremă, nu ţine de interpretarea legii, pentru că legea este clară. 

,,Legea este clară, spune în termen de 30 de zile de la expirarea mandatului. Înainte de 

modificarea pe care Legea 242 a adus-o Legii 303, articolul 53 făcea o distincţie între expirarea 

mandatului şi vacantarea postului şi erau două proceduri diferite. La expirarea mandatului, 

candidaturile se depuneau cu 60 de zile înainte, la vacantarea mandatului se depuneau în 30 de 

zile după expirare. Acest articol a fost modificat în totalitate prin Legea 242 şi a rămas un singur 

alineat al articolului 53 care spune că candidaturile se depun în termen de 30 de zile de la data 

expirării mandatului”, a mai adăugat Tarcea. 

În ceea ce priveşte o eventuală grabă în numirea unui nou şef la Înstanţa Supremă, Tarcea a 

precizat că: ,,Eu nu am fost consultată în momentul în care a fost demarată procedura de numire 

a preşedintelui Înaltei Curţi. Nu contează cine este persoana care va fi preşedintele Înaltei Curţi, 

dar este extrem de important să nu vulnerabilizăm actele Înaltei Curţi, printr-o procedură 

nelegală, pentru că nu ai nicio garanţie că peste un an, doi, trei, cineva, care are un interes, nu va 

invoca nelegală numirea preşedintelui Înaltei Curţi”. 

,,Eu mi-am făcut datoria de magistrat care respectă legea şi am sesizat membrilor Consiliului 

Superior al Magistraturii această dispoziţie legală. Ce soluţie vor adopta urmează să vedem", a 

completat judecătorul. 

Cu privire la o eventuală rea-credinţă a CSM-ului în demararea procedurii de numire a 

preşedintelui Instanţei Supreme, Tarcea a spus că nu a participat la discuţiile care s-au soldat cu 

declanşarea procedurii şi că situaţia de joi este o neglijenţă în aplicarea legii. 

,,Orice dispoziţie imperativă a legii nerespectată atrage sancţiunea nulităţii”, a mai adăugat şefa 

Instanţei Supreme. 

Corina Corbu, singurul candidat pentru conducerea Instanţei Supreme, a fost votată, joi, de către 

Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, pentru această funcţie. S-au 

înregistrat şase voturi pentru şi trei împotrivă. 

Mandatul actualului preşedinte al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Cristina Tarcea, expiră în 

septembrie. 

Este pentru prima oară când decizia desemnării conducerii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 

(ÎCCJ) este luată de Secţia de Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, preşedintele 

României fiind exclus din procedură. 
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Articolul 53 din legea Legea nr. 242/2018 pentru modificarea si completarea Legii nr. 303/2004 

privind statutul judecatorilor si procurorilor prevede că: 

"(1) Preşedintele, vicepreşedinţii şi preşedinţii de secţie ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie sunt 

numiţi de către Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii dintre judecătorii 

Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 2 ani şi care nu 

au fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani. 

(2) Numirea în funcţiile prevăzute la alin. (1) se face pe o perioadă de 3 ani, cu posibilitatea 

reînvestirii o singură dată. 

(3) Dispoziţiile art. 48 alin. (10)-(12) se aplică în mod corespunzător. 

(4) Judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care îndeplinesc condiţiile prevăzute la alin. (1) 

îşi pot depune candidaturile pentru funcţia de preşedinte sau vicepreşedinte al Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie ori preşedinte de secţie, la Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al 

Magistraturii, în termen de 30 de zile de la data la care funcţia de preşedinte, vicepreşedinte sau 

preşedinte de secţie a devenit vacantă. 

(5) Revocarea din funcţie a preşedintelui, vicepreşedinţilor şi preşedinţilor de secţie ai Înaltei 

Curţi de Casaţie şi Justiţie se face de către Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al 

Magistraturii, care se poate sesiza din oficiu, la cererea unei treimi din numărul membrilor sau la 

cererea adunării generale a instanţei, pentru motivele prevăzute la art. 51 alin. (2), care se aplică 

în mod corespunzător". 

Este pentru prima oară când decizia desemnării conducerii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 

(ÎCCJ) este luată de Secţia de Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, preşedintele 

României fiind exclus din procedură. 

CSM a declanşat, la finele lunii mai, procedura de ocupare a funcţiei de preşedinte al Înaltei 

Curţi de Casaţie şi Justiţie, în condiţiile în care mandatul Cristinei Tarcea va expira în luna 

septembrie a acestui an. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Avocatul Poporului: 10 petiţii primite pe Codul administrativ pentru sesizarea CCR; se 

examinează prevederile actului normative 

 

Avocatul Poporului examinează prevederile Codului administrativ conţinute în OUG 57/2019, 

iar concluziile analizei de constituţionalitate vor fi comunicate atât petenţilor, cât şi societăţii 

civile. 
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Potrivit unui comunicat transmis vineri AGERPRES, Avocatul Poporului a primit, până în 

prezent, 10 petiţii, atât de la persoane fizice, cât şi de la persoane juridice, având ca obiect 

sesizarea Curţii Constituţionale cu excepţia de neconstituţionalitate a prevederilor OUG 57/2019 

privind Codul administrativ. 

 

''Avocatul Poporului examinează constituţionalitatea actului normativ criticat, din perspectiva 

rolului său constituţional de apărător al drepturilor şi libertăţilor persoanelor. Analiza sesizărilor 

prin care sunt invocate argumente de neconstituţionalitate extrinsecă şi intrinsecă presupune 

parcurgerea unui act normativ extrem de complex (638 de articole prin care sunt aduse 

modificări consistente cadrului legal) şi identificarea eventualelor vicii de constituţionalitate prin 

raportare la legislaţia incidentă asupra căreia operează modificări actul normativ. Este o 

activitate laborioasă, care necesită timp, cu atât mai mult cu cât presupune şi analiza 

jurisprudenţei Curţii Constituţionale şi a Curţii Europene a Drepturilor Omului'', precizează sursa 

citată. 

 

Concluziile analizei de constituţionalitate vor fi comunicate atât petenţilor, cât şi publicului, se 

mai arată în comunicat. 

 

Guvernul a adoptat pe 25 iunie Codul administrativ. Ulterior, pe 3 iulie, Guvernul a venit cu o 

serie de modificări la Cod privind anumiţi termeni şi anumite proceduri, ca urmare a 

observaţiilor din avizul primit de la Consiliul Legislativ. 

 

Pe 5 iulie, OUG privind Codul administrativ a fost publicată în Monitorul Oficial. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Dancila se va intalni cu Tariceanu sa discute despre candidatura la Cotroceni. Ce mesaj 

are pentru protestatari 

 

Premierul Viorica Dancila a anuntat, joi, ca a vorbit cu presedintele ALDE, Calin Popescu 

Tariceanu, si ca urmeaza sa se intalneasca pentru a discuta despre candidatul la alegerile 

prezidentiale. 

 

"Nu eu am decis. In cadrul CEx a fost un vot in care, cu o singura exceptie, toti colegii au hotarat 

sa avem candidat propriu. Am vorbit cu domnul Tariceanu la telefon, voi avea o intalnire cu 

dansul. Este important sa avem candidat unic. Acest lucru ne da sanse mult mai mari. Se mai 

adauga procente. Un candidat unic sustinut poate de mai multe partide politice. 
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Dar acest lucru il vom discuta, nu vreau sa afirm dinainte anumite lucruri care nu au fost inca 

dezbatute cu colegii de alianta si vom vedea cum vom merge mai departe, dar votul s-a dat 

pentru un candidat unic. Acest lucru a fost cerut in toate organizatiile in care am fost pana in 

acest moment", a spus Dancila, intr-o conferinta de presa organizata la Drobeta Turnu Severin. 

 

Intrebata daca exista riscul ca alianta cu ALDE sa se rupa pana la alegerile prezidentiale, Dancila 

a spus ca nu. 

 

"Nu cred ca acest lucru se va intampla, pentru ca eu consider ca, dincolo de opinii personale, 

dincolo de orgolii personale. Despre partenerii nostri de la ALDE cred ca au buna credinta si ca 

tin la guvernare. S-au implicat foarte mult. Au reprezentanti in Guvernul Romaniei. Cred ca, 

dincolo de lucrurile care poate ne nemultumesc, de multe ori, trebuie sa mergem mai departe 

pentru ca este vorba despre romani si Romania si aici nu avem voie sa dezamagim", a continuat 

premierul. 

 

Dancila nici nu ia in calcul varianta ca cel care va candida din partea formatiunii sale sa nu intre 

in turul II al alegerilor pentru Cotroceni. 

 

"Va intra in turul II. Nici nu iau in calcul. Cunosc potentialul acestui partid. Cunosc implicarea 

organizatiilor. Am incredere in presedintii de organizatii. Am mari incredere in primari, in 

membrii nostri de partid, in simpatizantii nostri si am convingerea ca intra in turul II. 

 

Nu luam in calcul decat sa castigam alegerile, nicidecum sa nu intram in turul II", a mai 

spus Dancila. 

 

Premierul considera ca alegerile se castiga in teritoriu, asa ca alesii locali trebuie sa isi 

mobilizeze electoratul si sa obtina un scor cat mai bun. 

 

Negocierile dintre Dancila si Tariceanu vor avea loc in conditiile in care liderul ALDE a anuntat, 

duminica seara, ca este decis sa candideze la alegerile prezidentiale, cu sau fara sprijinul coalitiei 

de guvernare. De asemenea, el a precizat ca un potential partener ar putea fi partidul lui Victor 

Ponta, Pro Romania. 

 

Dancila invita protestarii la discutii 

 

Pe de alta parte, premierului Dancila i s-a atras atentia ca la sosirea la conferinta de presa a fost 

asteptata de mai multi protestatari, insa ea sustine ca nu i-a observat. Totusi, premierul le-a 

transmis protestatarilor sa vina sa discute cu ea. 

 

 

http://www.ziare.com/tariceanu/stiri-calin-popescu-tariceanu/calin-popescu-tariceanu-decis-sa-candideze-la-presedintie-chiar-si-fara-sprijinul-psd-1569308
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"Nu i-am vazut. Acest lucru nu il condamn. Fiecare poate sa aiba o anumita nemultumire. Si 

fiecare poate sa isi exprime intr-un fel nemultumirea. M-as bucura ca in astfel de situatii sa 

doreasca sa aiba un dialog cu premierul, ministri, sa vina cu un lucru concret care ii deranjeaza 

sau care nu le place. Atunci cred ca la multe dintre aceste lucruri le putem gasi solutii. Atunci 

cand vii doar si tipi si jignesti si nu ceri nimic, acest lucru nu este constructiv pentru Romania. 

 

Si cred ca trebuie sa ne schimbam aceasta abordare, pentru ca noi ca romani nu avem un astfel de 

comportament, noi intotdeauna am fost oameni onesti, care au respectat pentru a fi respectati, 

oameni care au avut intotdeauna respect fata de semenii lor si intotdeauna au demonstrat acest 

lucru. 

 

Faptul ca cineva nu este de acord cu o anumita decizie e firesc. Asta e democratia. Dar in 

momentul in care vii si demonstrezi trebuie sa intri in dialog si sa spui care este nemultumirea ta. 

Eu cred ca cu bunavointa putem sa gasim solutii nu pentru tot, dar pentru marea majoritate a 

cazurilor", a punctat Dancila. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Gabriela Firea o anunta official pe Viorica Dancila ca se baga in lupta pentru Cotroceni 

Gabriela Firea a recunoscut joi, într-un interviu acordat Mediafax, că dorește să candideze la 

Președinția României, din partea PSD sau ca independent, așa cum a dezvăluit 

Digi24.ro. Întrebată ce va face în cazul în care Viorica Dăncilă va fi validată de partid drept 

candidat oficial al PSD, Firea a spus: ”Analizăm”.  

Întrebată în ce condiții s-ar băga în lupta pentru prezidențiale, primarul Capitalei a răspuns:  ”În 

condițiile în care aș fi considerată de colegii mei din PSD de către partenerul nostru ALDE și de 

către foștii noștri colegi de la Pro România cea mai buna soluție pt zona de centru stânga. Dacă 

ei printr-o analiză, nu de jocuri de culise, ci lucid asumat, vor face această analiza pentru a ne 

maximiza șansele, sunt și eu una dintre persoanele care poate fi analizată și să se ia decizia cea 

mai bună”. 

”Tradiţional PSD se înscrie cu preşedintele partidului dar, tradițional, de 15 ani am pierdut. Daca 

tradiţia a fost nefastă poate schimbăm ceva. O spun fără patimă”, a spus Gabriela Firea, 

referindu-se la dorința Vioricăi Dăncilă de a candida la Președinția României, precizând că este 

dispusă în același timp să candideze și pentru un nou mandat de Primar General.  

”Categoric colegii mei trebuie să aibă de unde să aleagă (între candidați -n.n.) Trebuie să fie o 

decizie politică. Organizaţiile trebuie să aleagă. Au de unde să aleagă:  doamna premier, am făcut 

și eu această declaratie astăzi, este si domnul Tăriceanu, au de unde să aleagă, nu au cum să 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/cifrele-sondajului-secret-al-psd-negocieri-ponta-tariceanu-firea-pentru-candidatura-independenta-a-gabrielei-firea-la-prezidentiale-1161502
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/cifrele-sondajului-secret-al-psd-negocieri-ponta-tariceanu-firea-pentru-candidatura-independenta-a-gabrielei-firea-la-prezidentiale-1161502
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spună după ca presedintele partidului nu a avut încotro și a trebuit să își asume aceasta corvoadă. 

Această competiţie mă priveşte pentru ca dacă PSD ia un scor mic vom pierde toate alegerile 

următoare”, a explicat Gabriela Firea.  

(Sursa: Mediafax) 

 

 Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor: Pensia de serviciu nu ar trebui sa 

depaseasca salariul unui magistrat activ 

 

"Pensia de serviciu trebuie sa reflecte munca prestata si interdictiile avute in perioada activa ca 

magistrat", transmite asociatia "Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor" (MASP), joi, 

in contextul informatiilor privind propunerea ministrului Finantelor Publice, in sensul adoptarii 

de masuri de natura a afecta pensiile magistratilor. 

 

"Nediscutand legalitatea sau constitutionalitatea unor opinii si propuneri emise in spatiul public, 

de eliminare directa sau prin suprataxare a pensiei de serviciu (o metoda de eliminare de 

facto), AMASP considera ca pensia de serviciu trebuie sa reflecte munca prestata si 

interdictiile avute in perioada activa ca magistrat si ca alegerea unei profesii in cadrul corpului 

magistratilor ar trebui sa fie intotdeauna un impediment pentru identificarea oricaror artificii care 

ar putea conduce la marirea nejustificata a cuantumului acestei pensii", transmite MASP intr-un 

comunicat de presa. 

 

Totodata, asociatia precizeaza ca pensia de serviciu nu ar trebui sa depaseasca salariul unui 

magistrat activ. 

 

"De asemenea, raportat la colegii care isi desfasoara activitatea in cadrul parchetelor si 

instantelor la acest moment, AMASP considera ca o situatie normala si echitabila presupune 

ca pensia de serviciu sa nu depaseasca cuantumul salariului unui magistrat activ. 

 

O astfel de situatie este contrara principiului echitatii sistemului de pensii si in cazul 

magistratilor poate constitui un motiv de a nu continua activitatea dupa momentul implinirii 

stagiului de 25 de ani prevazut de lege. 
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Considerand ca se doreste identificarea, cu buna-credinta, a unor solutii care sa asigure 

independenta Justitiei, dar si sa duca la evitarea situatiilor de exceptie, prezentate public, in care 

cuantumul pensiei este disproportionat, AMASP este de parere ca, principial, o raportare a 

pensiei de serviciu la salariul net al magistratului, spre exemplu cel din ultimii 3 ani de 

activitate, fara posibilitatea de a lua in calcul sume suplimentare provenite din delegari, detasari, 

diurne sau drepturi salariale restante incasate in acest interval, ar asigura o remuneratie adecvata 

a magistratului pensionar si ar constitui un impediment pentru eventuale schimbari de cariera, cu 

titlu temporar, facute doar pentru marirea cuantumului pensiei de serviciu", potrivit sursei citate. 

 

Social democratii au discutat, luni, in cadrul Comitetului Executiv National o serie de masuri 

economice propuse de ministrul de Finante, Eugen Teodorovici, ce vor fi adoptate odata cu 

rectificarea bugetara programata pentru finalul lunii. 

 

Teodorovici a dat doar doua exemple de masuri, prima fiind un plafon de 10.000 de lei pentru 

pensiile speciale, iar pentru ceea ce se depaseste sa fie achitata o taxa de solidaritate. 

 

Ministrul de Finante nu a precizat cat va fi aceasta taxa de solidaritate, dar a spus ca prin aceasta 

masura se vor indrepta foarte multe lucruri. 

 

Iata aici detalii - Teodorovici anunta taxa de solidaritate pentru pensiile speciale mai mari de 10 

mii de lei si limitarea gratuitatii pe tren pentru studenti 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul a găsit un nou motiv: De ce nu atrage România fonduri europene 

Ministrul Fondurilor Europene, Roxana Mînzatu, a declarat, joi, la Timișoara, că până la sfârșitul 

anului România trebuie să aibă o rată de absorbție a fondurilor europene de 36 la sută, în acest 

moment fiind de aproximativ 30 la sută. Întârzierile sunt legate și de lipsa forței de muncă, 

anunță MEDIAFAX. 

Ministrul Fondurilor Europene, Roxana Mînzatu, a afirmat, joi, la Timișoara, în cadrul unei 

conferințe de presă, că România trebuie să aibă o rată de absorbție a fondurilor europene de 36 la 

sută până la sfârșitul anului, ceea ce în cifre înseamnă peste două miliarde de euro. 

„Guvernul aprobă la început de an un memorandum cu ce rambursări va cere la Comisie. 

Conform acestor calcule asumate în luna ianuarie 2019, ar trebui să ajungem la 36 la sută rata de 

absorbție până la sfârșitul anului. Musai o vom atinge, vreau să depășim, fac monitorizare 

săptămânală, vreau să și depășim această țintă.  

http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/fonduri_1297.html
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Ca să ajungem la 36 la sută rată de absorbție, avem asumați să cheltuim 2,1 - 2,2 miliarde de 

euro. Acesta este targetul de plăți asumat în luna ianuarie", a afirmat ministrul Fondurilor 

Europene. 

De asemenea, Roxana Mînzatu a precizat că se observă o întârziere în ceea ce privește 

implementarea proiectelor europene nu doar din cauza contestațiilor depuse, ci de vină ar fi și 

faptul că documentațiile sunt de o calitate slabă. 

„Prima întâlnire pe care am avut-o când am devenit ministru a fost să vorbesc cu Răzvan Cuc 

(n.r. ministrul Transporturilor), care a inițiat acea ordonanță ce vizează posibilitatea ca în cazul 

unei licitații care a fost contestată, după ce a trecut de această primă entitate numită Consiliul 

Național pentru Soluționarea Contestațiilor, să se poată semna contractul de lucrări și să avem o 

anumită manieră de a permite avansarea lucrărilor, chiar dacă se contestă mai departe la Curtea 

de Apel. Sperăm ca această ordonanță să permită să scădem din timpii în care proiectele stau din 

cauza contestațiilor care ajung în instanță. Dar avem și studii și analize pe motive pentru care 

proiectele europene întârzie sau durează foarte mult. Motivele nu sunt legate doar de contestații, 

ci și de calitatea caietelor de sarcini, de calitatea studiilor", a declarat ministrul Fondurilor 

Europene. 

Aceasta este de părere că „până la urmă, în momentul în care ai foarte multe contestații și 

instanța admite acele contestații, înseamnă că în documentație au fost fisuri, a fost calitatea slabă 

și până la urmă și aici trebuie să ne uităm, la întărirea capacității autorităților de a face aceste 

caiete de sarcini la o calitate mai bună”. 

Totodată, Roxana Mînzatu a mai precizat că proiectele europene sunt implementate cu întârziere 

și din cauza lipsei forței de muncă cu care se confruntă firmele care trebuie să execute lucrări. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Proiect privind suplimentarea schemei de personal din justiţie cu 24 de posturi de 

psiholog - pus în dezbatere de Ministerul Justiţiei 

 

Un proiect de hotărâre privind suplimentarea numărului schemei de personal pentru instituţii din 

sistemul justiţiei, prin înfiinţarea a 24 de posturi de psiholog, a fost pus în dezbatere publică. 

 

Potrivit proiectului postat pe site-ul Ministerului Justiţiei, cele mai multe posturi ar urma să fie 

alocate Ministerului Public şi structurilor din subordine. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ministru_591.html
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"Numărul maxim de posturi prevăzut pentru Ministerul Public (...) se suplimentează cu 18 

posturi de personal contractual - psiholog, de la 6.946 la 6.964 de posturi, din care un post revine 

Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi un post revine Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 

Criminalitate Organizată şi Terorism", se prevede în proiect. 

 

Conform aceleiaşi surse, câte două posturi de psiholog ar urma să fie înfiinţate în cadrul 

Ministerului Justiţiei şi Institutului Naţional al Magistraturii, iar câte unul în cadrul Inspecţiei 

Judiciare şi instanţelor militare. 

 

În nota de fundamentare se menţionează că, printr-o adresă transmisă în acest an, Consiliul 

Superior al Magistraturii a solicitat Guvernului României şi Ministerului Justiţiei asigurarea unor 

posturi de psiholog - personal contractual pentru mai multe instituţii din sistemul judiciar: Curtea 

de Apel Braşov, Curtea de Apel Bucureşti, Curtea Militară de Apel, Inspecţia Judiciară, Institutul 

Naţional al Magistraturii, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, parchetele de 

pe lângă curţile de apel, Direcţia Naţională Anticorupţie, Direcţia de Investigare a Infracţiunilor 

de Criminalitate Organizată şi Terorism. 

 

Solicitarea a fost justificată prin faptul că, potrivit noilor dispoziţii, judecătorii, procurorii, 

magistraţii-asistenţi şi personalul de specialitate juridică asimilat judecătorilor şi procurorilor 

sunt supuşi la fiecare cinci ani unei evaluări psihologice. 

 

"În vederea implementării noilor dispoziţii în materie de evaluare psihologică a magistraţilor, 

prin Hotărârea Consiliului Superior al Magistraturii nr. 318/20.03.2018 a fost aprobat Proiectul 

privind 'Creşterea performanţei şi calităţii instituţionale prin îmbunătăţirea sistemului de testare, 

evaluare şi asistenţă psihologică la nivelul sistemului judiciar', aprobat spre finanţare prin 

Programul Operaţional Capacitate Administrativă - POCA - 2014-2020. (...) În vederea 

implementării şi bunei desfăşurări a proiectului menţionat mai sus, dar şi pentru respectarea 

obligaţiilor legale în materia evaluării şi testării psihologice a magistraţilor, a rezultat necesitatea 

suplimentării schemelor de personal cu psihologi - personal contractual", se arată în nota de 

fundamentare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Transgaz a finalizat jumătate din conducta BRUA. Noul gazoduct Bulgaria-România-

Ungaria-Austria trece prin 11 judeţe din ţară 

Transgaz a finalizat 215 kilometri din conducta BRUA şi începe implementarea unor noi 

investiţii privind racordarea la gaze, informează compania. 
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Transgaz a finalizat 215 kilometri din conducta BRUA şi începe implementarea unor noi 

investiţii privind racordarea la gaze, informează compania. 

În cadrul proiectului BRUA-Faza 1, investiţie de aproximativ 560 milioane de euro, se vor 

desfăşura lucrări pe teritoriul a 11 judeţe din ţară. Noul gazoduct va avea o lungime totală de 550 

km şi o capacitate maximă de 1,5 miliarde de mc/anual spre Bulgaria şi 4,4 miliarde de mc/anual 

spre Ungaria. 

Până la acest moment au fost finalizaţi 215 km de conductă şi trei staţii de comprimare, după 

cum urmează: STG Jupa finalizată, se află în probe tehnologice, punerea în funcţiune va avea loc 

la 01.10. 2019; Podişor – finalizată în proporţie de circa 90%, punerea în funcţiune va avea loc la 

01.11.2019; Bibeşti – finalizată 80%, punerea în funcţiune – în data de 17 aprilie 2020. 

În vederea creşterii siguranţei alimentării cu gaze naturale a consumatorilor, pentru consolidarea 

şi echilibrarea SNT, Transgaz a demarat construirea unor tronsoane de conductă pe direcţiile : 

DN 250 Pojorâta – Vatra Dornei; DN 300 Mintia – Brad – Mintia – Brad – Ştei; Craiova – 

Segarcea – Băileşti – Calafat. 

Prin finalizarea tronsonului de conductă Pojorâta – Vatra Dornei se creează premisa 

interconectării sistemului de transport gaze naturale din partea de Nord – Vest a ţării (zona de 

consum Bistriţa), cu sistemul de transport gaze naturale din partea de Nord – Est (zona de 

consum Câmpulung Moldovenesc – Vatra Dornei), definindu-se astfel ca proiect de importanţă 

naţională. 

Conductă de transport gaze naturale DN 300 Mintia – Brad - Ştei este necesară şi oportună în 

vederea creşterii siguranţei alimentării cu gaze naturale a consumatorilor din vestul ţării. În plus, 

aceasta va realiza interconectarea conductei de transport gaze naturale Cefa – Căpîlna – Beiuş – 

Ştei cu conducta de transport gaze naturale Simeria – Mintia. 

Pe noua direcţie de consum se pot înfiinţa noi distribuţii de gaze: Tronson Mintia – Brad, Etapa 

I: comunele Băiţa, Vălişoara, Luncoiu de Jos, Ribiţa, respectiv municipiul Brad; Tronson Brad – 

Ştei, Etapa II (proiect în faza Studiu de prefezabilitate, L = cca. 53 km): comunele Baia de Criş, 

Vaţa de Jos şi Tomeşti pe teritoriul judeţului Hunedoara, comunele Hălmăgel, Hălmagiu, 

Vârfurile pe teritoriul judeţului Arad, comunele Criştioru de Jos, Cărpinet şi oraşul Vaşcău pe 

teritoriul judeţului Bihor. 

Pentru tronsonul de conductă DN 300 Mintia – Brad valoarea lucrărilor de execuţie a fost 

estimată la 22,4 milioane lei fără TVA, cu termen de finalizare trimestrul I 2020. 
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Obiectivul de investiţie Craiova – Segarcea – Băileşti – Calafat se va realiza în două etape: etapa 

I, tronsonul de conductă Craiova – Segarcea, va asigura alimentarea cu gaze naturale a 

comunelor Cârcea, Malu Mare, Ghindeni, Teasc, Calopăr şi Segarcea; etapa II, tronson Segarcea 

– Calafat în lungime aproximativ 82 km, cu un debit de 70.000 Smc/h care va alimenta 

localităţile: Cerăt, Drănic, Lipovu, Întorsura, Giurgiţa, Bârca, Urzicuţa, Goicea, Afumaţi, Siliştea 

Crucii, Cioroiaşi, Bistreţ, Negoi, Catane, Galiciuca, Băileşti, Galicea Mare, Rast, Seaca de 

Câmp, Piscu Vechi, Poiana Mare, Ciupercenii Noi, Maglavit, Moţăţei, Ghidici, Desa, Calafat. 

Acest tronson de conductă este în fază de proiectare. 

Pentru tronsonul de conductă Craiova – Segarcea valoarea estimată a lucrărilor de execuţie este 

de 33,53 milioane lei fără TVA, iar termenul de finalizare este trimestrul I 2020. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Leş a subliniat importanţa transformării structurale şi de conţinut în domeniul 

învăţământului military 

 

Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, a subliniat importanţa transformării structurale şi de 

conţinut în domeniul învăţământului militar în mesajul pe care l-a transmis cu prilejul absolvirii 

Promoţiei 122 "Nicolae Bălcescu 200" a Universităţii Naţionale de Apărare "Carol I" (UNAp). 

 

"În condiţiile în care armata noastră cunoaşte o nouă etapă în arhitectura NATO şi a Uniunii 

Europene şi ţinând cont de evoluţiile mediului internaţional de securitate, mai ales din zona 

Mării Negre, este important să acordăm o atenţie deosebită transformării structurale şi de 

conţinut în domeniul învăţământului. Crearea, la nivelul universităţii, a unei capabilităţi 

interinstituţionale de instruire prin exerciţii asistate de calculator demonstrează înscrierea unităţii 

de învăţământ în acest trend. Participarea la exerciţii regionale sau ale NATO şi lucrul 

colaborativ şi paralel, precum şi accesul interactiv şi partajat la informaţii, simulând situaţii reale 

într-un mediu virtual complex, consistent şi credibil, sunt posibile prin conectarea sistemelor 

naţionale de comandă, control şi simulare la reţeaua NATO de educaţie şi instruire", se arată în 

mesajul ministrului, citit de colonelul Marin Daniel, şeful Secţiei Secretariat al UNAp, la 

festivitatea de absolvire a promoţiei "Nicolae Bălcescu 200". 

 

Gabriel Leş menţionează că UNAp împlineşte 130 de ani de când şi-a deschis drumul spre 

formare şi cunoaştere, devenind "un model instituţional şi profesional de sorginte europeană". El 

şi-a exprimat convingerea că absolvenţii UNAp vor contribui la sporirea prestigiului instituţiei 

militare. 
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Şeful Statului Major al Apărării, Nicolae Ionel Ciucă, a spus că instituţiile militare româneşti, 

prin calitatea actului didactic, cu atât mai mult UNAp, au susţinut eforturile Armatei Române de 

a asigura comandanţi şi specialişti militari cu înalte competenţe profesionale, capabili să lucreze 

alături de parteneri şi aliaţi după proceduri specifice, în acord cu cerinţele actuale ale evoluţiei 

sistemului militar şi cu exigenţele interoperabilităţii cu structurile NATO, UE şi ale Organizaţiei 

Naţiunilor Unite. 

 

"Procesul de transformare şi modernizare al Armatei României continuă. Dumneavoastră, 

absolvenţii studiilor masterale de conducere, sunteţi cei care trebuie să contribuiţi la acest efort şi 

să asiguraţi coerenţa acestui proces, integrarea capabilităţilor tehnologice şi pregătirea 

personalului care va utiliza noile echipamente. Dumneavoastră sunteţi liderii de mâine ai 

structurilor de nivel operativ şi strategic. Dumneavoastră reprezentanţi o nouă generaţie a 

României membră a Alianţei Nord-Atlantice şi Uniunii Europene şi veţi fi ambasadorii militari 

peste hotare în teatrele de operaţii, unde va trebui să vă manifestaţi într-un mod profesionist 

pentru a răspunde adecvat provocărilor din actualul mediu internaţional de securitate", a afirmat 

Nicolae Ionel Ciucă. 

 

Comandantul (rectorul) UNAp, Gheorghe Calopăreanu, a declarat că, în prezent, învăţământul 

superior militar românesc asigură resursa umană pregătită să acţioneze atât împotriva 

ameninţărilor convenţionale, cât şi a celor asimetrice, independent sau în cadrul Alianţei Nord-

Atlantice, în conformitate cu Strategia de transformare a Armatei României. 

 

"Universitatea noastră şi-a adaptat planurile şi programele de învăţământ şi a urmărit pregătirea 

continuă a cadrelor didactice pentru a corespunde atât nevoilor beneficiarului principal - 

Ministerul Apărării Naţionale -, cât şi ale celorlalţi beneficiari, având ca prioritate permanentă 

calitatea educaţiei", a precizat acesta. 

 

În timpul ceremoniei, trei elicoptere IAR 330 Puma din dotarea Bazei 90 Transport Aerian 

"Comandor Aviator Gheorghe Bănciulescu" au survolat Monumentul Eroilor Patriei, pe 

esplanada din faţa căruia s-a desfăşurat festivitatea de absolvire. 

 

După festivitate a avut loc Ziua Porţilor Deschise la UNAp, cei interesaţi putând să viziteze holul 

de onoare, Galeria comandanţilor, Galeria profesorilor, o parte dintre amfiteatre, aula, 

biblioteca.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Educaţiei, despre numărul „excesiv de mare” de note modificate după 

contestaţiile la Evaluarea Naţională şi BAC: Un semnal de alarmă 

Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a spus că numărul de lucrări ale căror note au suferit 

modificări în urma contestaţiilor depuse de elevi la Evaluarea Naţională şi Bacalaureat e 

„excesiv de mare”, fapt ce impune adoptarea unor măsuri precum regândirea examenelor şi 

formarea evaluatorilor. 

Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu a precizat, joi, în cadrul unei conferinţe de presă că 

numărul lucrărilor modificate în 2019, ca urmare a contestaţiilor depuse de către elevi şi liceeni 

atât după Evaluarea Naţională, cât şi după Bacalaureat este unul „excesiv de mare”. „Fără 

îndoială este un mare semnal de alarmă pentru noi. E un mare sistem de alarmă, care impune 

automat şi măsuri pentru a remedia această situaţie”, a spus ministrul. 

Potrivit aceleiaşi surse, măsurile care se impun ar viza o serie de elemente precum „ regândirea 

examenelor din punctul de vedere al conţinutului şi al itemilor obiectivi şi nu în ultimul rând, în 

ceea ce priveşte formarea celor care evaluează, pentru că diferenţele sunt după părerea mea chiar 

inacceptabile”. 

Ecaterina Andronescu a declarat că acest număr al notelor modificate considerabil după 

contestaţii se va reduce în viitor, invocând în acelaşi context ca o altă potenţială măsură care ar 

trebui luată în calcul în acest sens şi elaborarea unui barem care să fie „mai util” evaluatorului. 

„O să reducem pentru că anul acesta în metodologie se practică a treia corectură, dacă diferenţa e 

mai mare de un punct şi jumătate, cred că trebuie să coborâm această diferenţă şi sigur o să 

cerem şi celor care fac subiectele să elaboreze un barem care să fie mai util evaluatorului, mai 

concret ancorat în subiectul respectiv şi în posibilele rezolvări pe care le presuspune subiectul 

respectiv”, menţionează ministrul. 

Ministrul Educaţiei a precizat că este necesar ca ministerul să aibă lista nominală a celor care au 

avut diferenţe mari, motivând că nu crede că ar trebui să se treacă prea uşor peste aceste lucruri. 

„Vom face o analiză şi o să cerem fiecărui inspectorat şcolar acolo unde au fost centrele de 

evaluare să avem aceste liste”, a spus ministrul. 

Ecaterina Andronescu a declarat că o primă măsură ce ar trebui luată în acest sens „ar fi ca aceste 

cadre didactice să nu mai participe la evaluările anilor următori, iar o măsură pe care de 

asemenea, cred că trebuie să o avem în vedere este să formăm aceşti evaluatori în aşa fel încât, 

diferenţele să nu mai fie atât de mari, aşa cum au fost de exemplu, în unele cazuri, anul acesta”, a 

precizat ministrul Educaţiei. 

Andronescu a concluzionat spunând că în aceste cazuri este nevoie de exigenţă, întrucât la mijloc 

este vorba de soarta copiilor care susţin aceste examene.  
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„Nu ne putem juca în felul acesta. Trebuie să fim foarte atenţi atunci când facem corectura unei 

lucrări, pentru că în spatele acelei lucrări este nu numai un copil a cărui soartă depinde de nota pe 

care noi o dăm, ci este o familie, sunt rudele care cu siguranţă urmăresc, e societatea în 

ansamblul său”, a conchis ministrul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Codul Educaţiei. Ministrul Ecaterina Andronescu propune trei legi pentru sistemul 

educaţional 

Legea Educaţiei este gata şi va fi supusă dezbaterii publice în următoarea perioadă pentru ca, în 

toamnă, să intre în Parlament. 

Ministrul Educaţiei a scris un proiect de lege pentru învăţământul preuniversitar şi unul pentru 

învăţământul universitar. Plus un proiect de lege pentru statutul personalului didactic. Adică vor 

fi trei legi pentru Educaţie. Ecaterina Andronescu vrea ca şcolile şi inspectoratele să aibă 

autonomia extinsă. 

Este pregatita noua lege a Educatiei, va avea trei legi, probabil ca o vom numi Codul 

Educatiei. Probabil că foarte curând o vom supune dezbaterii publice, ca în toamnă  s-o 

trimitem în Parlament spre aprobare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministerul Culturii anunta clar ca pune Muzeul Holocaustului in curtea lui Antipa: Va fi 

creat un complex muzeal 

 

Ministerul Culturii si Identitatii Nationale a publicat joi seara pe site-ul cultura.ro ca va fi creat 

un complex muzeal ce va cuprinde Muzeul National de Istorie a Evreilor si al Holocaustului in 

Romania, pentru care se are in vedere spatiul dintre Muzeul de Istorie Naturala "Grigore Antipa" 

si Muzeul National al Taranului Roman. 

 

In urma cu cateva ore, ministrul Valer-Daniel Breaz a declarat ca nu este stabilit locul in care va 

fi amplasat acest nou muzeu si ca acest lucru va fi facut, eventual printr-o consultare publica, 

dupa ce va fi emisa o Hotarare de Guvern in vederea infiintarii acestei institutii. 
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"Avand in vedere articolele aparute in presa de astazi, referitoare la infiintarea Muzeului 

Holocaustului, Ministerul Culturii si Identitatii Nationale face urmatoarele precizari: va fi creat 

un complex muzeal care sa cuprinda Muzeul National al Satului 'Dimitrie Gusti', Muzeul 

National al Taranului Roman, Muzeul National de Istorie Naturala 'Grigore Antipa' si viitorul 

Muzeu National de Istorie a Evreilor si al Holocaustului din Romania, pentru care se are in 

vedere locatia existenta intre Muzeul National de Istorie Naturala 'Grigore Antipa' si Muzeul 

National al Taranului Roman", este publicat pe site-ul ministerului. 

 

"Clar, Guvernul Romaniei are in programul de guvernare infiintarea acestui Muzeu al 

Holocaustului", a spus Breaz joi, in cadrul unei conferinte de presa. "In momentul de fata, 

elaboram o Hotarare de Guvern de infiintare a acestui muzeu. Nimeni nu a spus 'acolo se va face 

muzeul respectiv'. Dupa ce se va infiinta muzeul, vom decide si, de comun acord, poate si printr-

o consultare publica, vom vedea unde vom infiinta muzeul respectiv", declara cu doar cateva ore 

inainte ministrului Culturii. 

 

Intrebat daca este exclus ca el sa fie construit pe terenul Muzeului Antipa, ministrul a afirmat: 

"Eu am spus ca vom vedea dupa ce vom incheia toate aceste demersuri legate de HG. Si acolo 

unde ne permite legea, unde ne permite PUZ-ul, PUD-ul municipiului Bucuresti vom gasi o 

solutie astfel incat sa putem infiinta acest muzeu. Repet: locatia nu a fost stabilita pe terenul 

dintre Muzeul Antipa si Muzeul Taranului Roman. Ca sa excludem orice speculatie", a incheiat 

el. 

 

Cum s-a ajuns sa fie cedata curtea Muzeului Antipa 

 

Dupa ce in 2016, consilierii Primariei Municipiului Bucuresti au votat ca imobilul din strada 

Lipscani 18-20 sa fie acordat Muzeului National de Istorie a Evreilor si al Holocaustului in 

Romania, anul acesta cei mai multi dintre ei s-au razgandit, iar reprezentantii Institutului "Elie 

Wiesel" s-au vazut in situatia de a cauta un alt spatiu de cel putin 5.000 de metri patrati utili. 

 

Mandatat de Guvern, managerul Institutului "Elie Wiesel" a gasit acest spatiu si l-a propus spre 

preluare pentru Muzeul Holocaustului. Propunerea lui a fost agreata, dar situatia este departe de a 

fi rezolvata. 

 

Muzeul trebuie sa aiba o suprafata pentru expozitii permanente, expozitii temporare, birouri, 

biblioteca, spatii multimedia. In luna martie a acestui an, el anunta ca finalizarea lui a fost 

prelungita cu pana la un an si jumatate, pana in 2022. 

 

Alexandru Florian, directorul general al Institutului, a precizat ca MNIEHR trebuie sa se afle 

intr-o zona centrala, unde exista si alte muzee, si nu "aruncat undeva" in oras. 
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Subiectul urmeaza sa se regaseasca pe ordinea de zi a Comisiei pentru cultura din Camera, dupa 

perioada vacantei parlamentare. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Fermierii pot primi 15.000 euro pentru dezvoltarea exploataţiilor agricole mici. Cum pot 

obţine banii de la Stat 

Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale anunţă lansarea sesiunii de primire a solicitărilor 

de finanţare pentru dezvoltarea fermelor mici, prin submăsura 6.3 din Programul Naţional de 

Dezvoltare Rurală 2014 – 2020, prin care fermierii pot beneficia de câte 15.000 de euro. 

Fermierii pot depune solicitările on-line pe pagina de internet a Agenţiei, www.afir.info, 

începând din 22 iulie 2019, ora 9:00 şi până cel târziu 31 decembrie 2019, ora 16:00 sau până la 

epuizarea fondurilor disponibile. 

Alocarea financiară disponibilă pentru această sesiune este de 45.900.000 euro, din care 

13.770.000 euro sunt alocaţi doar pentru fermele din zona montană. 

„Luni, 22 iulie 2019, lansăm o nouă sesiune de primire a cererilor pentru dezvoltarea fermelor 

mici, pentru care sunt disponibile aproape 46 milioane de euro, fonduri insuficiente, din păcate, 

dacă raportăm la nevoia de finanţare a micilor fermieri. Cei 3.060 de mici fermieri care vor 

beneficia de finanţare prin PNDR în această sesiune, vor putea utiliza cei 15.000 de euro pe care 

îi vor primi pentru îmbunătăţirea managementului fermei, pentru orientarea spre piaţă a 

producţiei, dar şi pentru creşterea veniturilor de pe urma eficientizării activităţii la nivelul fermei. 

Ulterior lansării acestor sesiuni, ne vom concentra întregul efort administrativ pe gestionarea 

modului de implementare a proiectelor depuse şi contractate la nivelul AFIR, astfel încât să nu 

existe niciun risc de întârziere sau de dezangajare a sumelor”, a menţionat directorul general al 

AFIR, Adrian CHESNOIU. 

Finanţarea acordată prin intermediul submăsurii 6.3 „Sprijin pentru dezvoltarea fermelor mici” 

este 100% nerambursabilă şi este în valoare fixă de 15.000 euro. Acest sprijin se acordă în baza 

unui plan de afaceri, în două tranşe: 75% din cuantumul sprijinului la primirea deciziei de 

finanţare şi 25% din cuantumul sprijinului la momentul finalizării obiectivelor propuse de 

beneficiar prin Planul de afaceri. 

(Sursa: Mediafax) 

 

http://www.afir.info/
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 Teste finale pentru revenirea la normal a sistemului cardurilor de sănătate. CNAS 

anunţă cum se face decontarea, când platforma nu funcţionează 

Decontarea serviciilor se va face pe baza raportărilor ulterioare atunci când Platforma 

Informatică a Asigurărilor de Sănătate (PIAS) nu funcţionează, anunţă Casa Naţională de 

Asigurări de Sănătate (CNAS), printr-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

CNAS precizează că la ora actuală se desfăşoară testele finale pentru revenirea la modul de lucru 

uzual, online, al platformei PIAS, urmând ca atunci când acestea vor demonstra că sistemul 

informatic se încadrează în parametri normali de funcţionare să înceteze starea de 

indisponibilitate declarată anterior. 

"2. Starea de indisponibilitate nu înseamnă că sistemul informatic nu a funcţionat în această 

perioadă, ci faptul că modul de funcţionare al acestuia nu a corespuns în momentele de vârf de 

activitate standardelor tehnice referitoare la timpul de răspuns; 

3. Declararea stării de indisponibilitate a inclus mai multe zile anterioare datei de 10 iulie, 

diferenţiat pentru diverse categorii de furnizori de servicii medicale, deoarece s-a luat în calcul 

că există posibilitatea ca unii furnizori să nu fi transmis în PIAS serviciile efectuate în zilele 

respective, până la momentul declarării indisponibilităţii, având în vedere faptul că, în 

conformitate cu reglementările legale în vigoare, această transmitere se poate efectua în interval 

de trei zile lucrătoare după data acordării serviciului respectiv; 

4. Tot conform legislaţiei în vigoare, pentru intervalul de timp în care platforma informatică a 

fost declarată indisponibilă se face derogare de la regula transmiterii serviciului efectuat în 

interval de trei zile lucrătoare după data acordării serviciului respectiv, urmând ca transmiterea 

către PIAS să se poată efectua până la termenul de raportare a întregii activităţi pe lunii iulie 

2019, după încheierea acestei luni. Acest termen este diferenţiat pe categorii de furnizori de 

servicii medicale; 

5. În perioada de declarare a indisponibilităţii platformei PIAS, furnizorii de servicii medicale 

pot transmite online, pe loc, activitatea efectuată, sau, în cazul în care întâmpină dificultăţi de 

transmitere, pot efectua serviciile respective în modul de lucru offline, urmând ca serviciul să 

poată fi raportat ulterior. Precizăm că modul de lucru offline este utilizabil şi în perioadele în 

care platforma informatică funcţionează în parametri tehnici, dar furnizorii de servicii medicale 

întâmpină dificultăţi de comunicare cu PIAS din alte cauze (spre exemplu, din cauza furnizorului 

local de servicii de Internet); 

6. În modul de lucru offline se efectuează practic aceleaşi operaţiuni pe calculator ca şi în modul 

de lucru online, singura diferenţă fiind doar faptul că transmiterea operaţiunilor efectuate către 

PIAS nu se face în timp real. Reamintim că la introducerea cardului de asigurat în cititorul de 

card se înregistrează în calculatorul respectiv amprenta de timp a momentului serviciului 

respectiv.  
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De aceea, nu se justifică afirmaţiile conform cărora furnizorii de servicii medicale nu pot acorda 

aceste servicii; 

7. Referitor la verificarea calităţii de asigurat, precizăm că în majoritatea cazurilor situaţia de 

persoană asigurată sau neasigurată este deja cunoscută medicului de familie sau este uşor 

verificabilă. Astfel, pentru anumite persoane, categoria de asigurat este aceeaşi pentru o perioadă 

lungă de timp, respectiv copii, pensionari, veterani de război etc. Pentru alte categorii, calitatea 

de asigurat este cunoscută de medicul curant, de exemplu beneficiari de programe naţionale de 

sănătate, iar pentru persoanele care sunt salariate, calitatea de asigurat se menţine timp de trei 

luni după data încetării raporturilor de muncă şi/sau serviciu. În situaţia în care medicul nu poate 

stabili calitatea de asigurat a unui pacient, are posibilitatea de a solicita clarificări (telefonic sau 

prin e-mail) casei de asigurări de sănătate cu care se află în contract. Subliniem totodată că 

serviciile necesare în situaţiile de urgenţă medicală sunt incluse în pachetul minimal şi se acordă 

atât persoanelor asigurate, cât şi celor neasigurate. Prin urmare, toţi pacienţii pot şi trebuie să fie 

îngrijiţi, oricare ar fi situaţia sistemului informatic; 

8. Decontarea serviciilor medicale efectuate se va face pe baza raportărilor ulterioare, iar în 

situaţia în care vor exista probleme legate de decontarea vreunui serviciu, acestea se pot 

soluţiona prin dialog între furnizorul respectiv de servicii medicale şi casa cu care acesta se află 

în contract, conform unei proceduri deja reglementate de actele normative în vigoare", potrivit 

sursei citate. 

Premierul Viorica Dăncilă a cerut ministrului Sănătăţii Sorina Pintea demisia preşedintelui 

CNAS Răzvan Teohari Vulcănescu şi purtătorului de cuvânt al instituţiei Daniel Osmanovici în 

urma declaraţiilor făcute de cel din urmă în care a spus că "oamenii mor şi cu un sistem, şi fără 

un sistem". 

Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a anunţat, pe 10 iulie, că platforma informatică 

a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, medicamentele şi 

dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

Preşedintele Asociaţiei Medicilor de Familie Bucureşti-Ilfov, Sandra Alexiu, a declarat, pentru 

MEDIAFAX, că sistemul nu e funcţional de pe 1 iulie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Platforma Monitorul Preţurilor carburanţilor a înregistrat 180.000 de căutări în primele 

zile după lansare 

Pe platforma „Monitorul Preţurilor Carburanţilor” s-au înregistrat aproximativ 180.000 de 

căutări ale sortimentelor de carburanţi în primele zile de la lansare, informează Consiliul 

Concurenţei. 
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În primele două săptămâni, cele mai căutate sortimente au fost benzina standard (59.930) şi 

motorina standard (54.932), ambele reprezentând 64% din căutări, iar restul sortimentelor - 

motorina premium (22.818), benzina premium (20.656), GPL (13.290) şi încărcarea electrică 

(8.206) - însumând 36% din căutările totale. 

Cele 180.000 de căutări au fost generate în urma a peste 62.000 de accesări, un utilizator unic 

fiind interesat de mai multe sortimente. Cele mai multe accesări provin de pe website (peste 

29.600), iar din rândul aplicaţiilor mobile majoritatea accesărilor provin de pe dispozitivele cu 

sistem de operare Android (în jur de 27.000) şi iOS (aproximativ 5.700). 

Cele mai multe căutări în aplicaţie provin din România, majoritatea din Bucureşti şi Timişoara, 

dar s-au înregistrat căutări care provin şi din alte ţări, cum ar fi Germania sau Marea Britanie. 

Statisticile arată că cele mai multe descărcări ale aplicaţiei s-au realizat din Google Play (în jur 

de 20.000), prin comparaţie cu App Store (peste 1.800). 

În ceea ce priveşte datele demografice, acestea arată că persoanele din categoria de vârstă 25-34 

ani s-au arătat cele mai interesate de aplicaţie, urmate de persoanele din categoria de vârstă 35-44 

ani. 

Platforma „Monitorul Preţurilor Carburanţilor” este valabilă atât sub formă de aplicaţie web, cât 

şi ca aplicaţie mobilă (iOS şi Android) şi afişează preţurile pentru carburanţii standard şi 

premium (benzină şi motorină) practicate în staţiile companiilor OMV Petrom, Mol, Rompetrol, 

Lukoil, Socar şi Gazprom din întreaga ţară, oferind multiple facilităţi de căutare, sortare şi 

filtrare a datelor. 

Iniţial, „Monitorul preţurilor” a fost lansat drept proiect pilot şi a fost dedicat componentei de 

retail alimentar. Acesta afişa preţurile produselor alimentelor de bază comercializate de marii 

retaileri din industria alimentară, iar platforma putea fi accesată doar din Bucureşti şi judeţul 

Ilfov. 

Consiliul Concurenţei a lansat, la începutul lunii iulie, platforma „Monitorul Preţurilor 

Carburanţilor”. Aceasta poate fi accesată pe www.monitorulpreturilor.info sau din aplicaţia 

mobilă disponibilă gratuit în App Store sau Google Play. Platforma este una dintre cele două 

componente ale „Monitorului preţurilor”, proiect iniţiat de autoritatea de concurenţă în 

colaborare cu Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor, în 2016. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

http://www.monitorulpreturilor.info/
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 Creditul în lei a ajuns la 66,2% din totalul creditului neguvernamental, cel mai ridicat 

nivel din anii ’90 încoace 

Ponderea creditelor în lei în totalul împrumuturilor acordate de bănci sectorului privat reprezenta 

66,2% la finalul lunii mai, cel mai ridicat nivel din anii ’90 încoace, arată o analiză a Băncii 

Transilvania. 

„În luna mai, soldul creditului neguvernamental în lei s-a majorat cu 0,7%, la 170,6 mld. lei, 

fiind a patra lună de creştere consecutivă. Evoluţia a fost determinată de creşterea componentei 

populaţie cu 1,3% faţă de luna aprilie, la 99,9 miliarde lei, pe fondul climatului pozitiv înregistrat 

pe piaţa forţei de muncă, al nivelului redus al costurilor reale de finanţare şi al programului 

Prima casă“, spune Andrei Rădulescu, director analiză macroeconomică la Banca Transilvania. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Este oficial: Acţiunile la purtător dispar şi vor trebuie convertite până în ianuarie 2021 

Acţiunile la purtător vor fi interzise după plublicarea în Monitorul Oficial, Partea I, nr. 589 din 

data de 18 iulie 2019, a Legii nr. 129/2019 pentru prevenirea şi combaterea spălării banilor şi 

finanţării terorismului, precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative, 

conform documentului oficial. 

Legea privind prevenirea şi combaterea spălării banilor şi finanţării terorismului obligă 

societăţile pe acţiuni şi în comandită pe acţiuni înregistrate în Registrul comerţului să facă 

conversia acţiunilor la purtător în acţiuni nominative şi să depună actul constitutiv actualizat la 

Oficiul Registrului Comerţului. Neîndeplinirea obligaţiei de conversie atrage dizolvarea compa-

niei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cuc promite un nou drum expres, finalizat  pana in 2021 

Drumul expres Bacău-Piatra Neamţ va fi finalizat până în 2021. Promisiunea îi aparţine 

ministrului Transporturilor, Răzvan Cuc. Acesta spune că va fi finanţat din fonduri europene şi e 

în faza studiului de fezabilitate. 

Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor: Până la sfârșitul lunii august să avem semnat 

contractul pentru elaborare. Ca și target ne-am propus ca la sfârșitul lunii iunie, până la sfârșitul 

lunii iunie anul vitor să lansăm proiectarea și execuția.  
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Deși perioada de elaborare a studiului de fezabilitate e de 14 luni, vom comprima, voi discuta cu 

firma care va fi câștigătoare să comprimăm acest termen tocmai ca să dăm proiectarea și execuția 

pe acest obiectiv deosebit de important care trebuie implementat de urgență ca și conectivitate 

între cele două județe. Mă gândesc că pentru un drum de 61 de kilometri, că atâta este distanța, 

probabil o perioadă de maxim 24 de luni de execuție. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Seful CNAS, dup ace Dancila i-a cerut demiterea: Nu i-au in calcul sa demisionez 

 

Președintele Casei de Asigurări de Sănatate, Răzvan Vulcănescu, a anunțat că nu demisionează și 

nu se consideră vinovat că de două săptămâni și mai bine nu funcționează sistemul informatic. 

Premierul Viorica Dăncilă a cerut astăzi ministrului Sănătăţii să îl demită pe Vulcănescu din 

cauza blocajului în cazul cardului de sănătate și pe purtătorul de cuvânt al instituției, Daniel 

Osmanovici, pentru afirmaţia cinică făcută ieri că „oamenii mor și cu sistem și fără”. 

Răzvan Vulcănescu, șeful CNAS, a spus că nu se consideră vinovat de faptul că sistemul 

informatic pentru cardurile de sănătate nu funcționează. 

„Nu iau în calcul să demisionez”, a spus el. 

În ceea ce privește declarația lui Osmanovici, Vulcănescu spune că aceasta este „absolut 

regretabilă” și că acesta „va suporta toate consecințele”. 

Întrebat dacă purtătorul de cuvând va fi dat afară, Vulcănescu a spus: „Este functionar public. Ne 

raportăm la legislația specifică funcționarului public care a greșit în exercițiul funcției publice. 

Voi avea o discuție cu el și vom vedea, în măsura în care dânsul va merge pe varianta demisiei, 

atunci vom lua cunoștință”. 

Dăncilă i-a cerut ministrului Sorina Pintea să-l demită pe Vulcănescu și pe Osmanovici după ce 

acesta din urmă a spus  că „oamenii mor oricum, și cu, și fără sistem”, cu referire la blocajul 

sistemului electronic pentru cardul de sănătate. 

„Am văzut declarațiile purtătorului de cuvânt de la Casa asigurărilor de sănătate, ceea ce arată că 

nu are ce căuta în această funcție, de aceea solicit ministrului Sănătății demiterea purtătorului de 

cuvânt al Casei Asigurărilor de Sănătate și a directorului Casei Asigurărilor de Sănătate. Nu vom 

accepta niciodată ca un funcționar public, un om care deține o anumită funcție să aibă astfel de 

cuvinte pentru cetățeni”, a spus Viorica Dăncilă într-o declaraţie de presă. 

După scandalul provocat de declarația făcută ieri la RFI, Osmanovici a venit cu explicații printr-

un mesaj pe pagina Facebook. 

https://www.hipo.ro/locuri-de-munca/cautajob/?utm_campaign=mediajobs&utm_medium=agregatoare&utm_source=digi24
https://www.hipo.ro/locuri-de-munca/cautajob/?utm_campaign=mediajobs&utm_medium=agregatoare&utm_source=digi24
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/sistemul-asigurarilor-de-sanatate-este-blocat-de-17-zile-raspunsul-cnas-oamenii-mor-oricum-si-cu-si-fara-sistem-1161207
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/dancila-cere-demiterea-purtatorului-de-cuvant-al-casmb-1161590
https://www.rfi.ro/social-113035-oamenii-mor-oricum-raspuns-cinic-cnas-dupa-17-zile-blocaj
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/purtatorul-de-cuvant-al-cnas-da-vina-pe-jurnalistul-care-ii-punea-intrebari-din-cauza-speculatiei-lui-am-reactionat-asa-1161580
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„Am greșit. Mi s-a părut atât de revoltătoare speculația jurnalistului că din cauza blocajului 

temporar al platformei online ar putea muri oameni, încât am reacționat într-un mod total 

nepotrivit și lipsit de empatie. Pentru cine are răbdarea să asculte declarația mea va înțelege mai 

bine”, a scris el. 

„Este o declaraţie absolut nefericită, absolut neinspirată, nimeni nu ar trebui să o facă. Tot ce 

furnizăm, Casa de Asigurări, Ministerul Sănătăţii, trebuie să fie de o anumită calitate. Cea mai 

potrivită abordare ar fi fost adresarea de scuze pacienţilor şi utilizatorilor sistemului. 

Sunt probleme tehnice, dar pot fi explicate, oamenii, dacă le explici, înţeleg”, a spus Sorina 

Pintea la Digi24. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Europol: Poliţia are nevoie de noi instrumente de interceptare ca urmare a dezvoltării 

tehnologiei 5G 

Catherine De Bolle, directorul Europol, a declarat că, în urma introducerii tehnologiei 5G, 

agenţiile europene din domeniul aplicării legii vor pierde capacitatea de a intercepta 

comunicaţiile efectuate de infractori cu ajutorul dispozitivelor mobile, informează agenţia de ştiri 

Reuters. 

Directorul Europol a îndemnat liderii UE să ofere puteri sporite pentru combaterea infractorilor 

ce utilizează mijloace tehnologice, afirmând că statele membre nu au momentan la dispoziţie 

tehnologia şi reglementările necesare pentru acoperi golurile ce vor apărea în momentul în care 

reţelele 4G vor deveni depăşite. 

"Este una din cele mai importante instrumente de investigaţie a ofiţerilor de poliţie şi serviciilor, 

aşa că avem nevoie de acest lucru şi în viitor", a declarat Catherine De Bolle, oferind drept 

exemplu cazul localizării unui copil răpit. 

Autorităţile europene de poliţie au în acest moment instrumente ce le permit să asculte şi să 

urmărească infractorii prin intermediul mijloacelor de comunicare mobilă care folosesc 

tehnologia 4G, însă "nu le putem folosi şi în cazul reţelei 5G", a adăugat directorul Europol. 

De Bolle a mai afirmat că agenţiile europene din domeniul aplicării legii au fost prea târziu 

implicate în discuţiile privind tranziţia spre tehnologia 5G. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/reactia-ministrului-sanatatii-dupa-raspunsul-cnas-ca-oamenii-mor-oricum-cand-vor-functiona-cardurile-de-sanatate-1161499
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"Cel mai mare risc constă în faptul că nu suntem suficient de conştienţi la nivel tehnologic (...) 

Trebuie să înţelegem ce se petrece şi trebuie să încercăm să oferim răspunsuri", a mai spus ea. 

Totodată, De Bolle a declarat că Europol ar putea deveni o platformă pentru modernizarea 

forţelor de poliţie din ţările UE prin dezvoltarea de tehnologii şi instrumente digitale, iar pentru 

aceasta Europol are nevoie de sprijin sporit din partea instituţiilor europene, inclusiv prin 

dublarea bugetului agenţiei. 

Europol a lansat recent un raport privind combaterea criminalităţii în era digitală, intitulat "Do 

Criminals Dream of Electric Sheep" (un joc de cuvinte după romanul "Do Criminals Dream of 

Electric Sheep" al autorului Philip K. Dick, n.red). Raportul descrie adoptarea de către infractori 

a noilor instrumente de comunicare criptată, a tehnologiei de imprimare 3-D, a inteligenţei 

artificiale pentru răspândirea dezinformărilor, a mijloacelor cuantice de calcul pentru decriptare 

şi subliniază capacitatea teroriştilor de a utiliza vehicule autonome şi drone în atentate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ursula von der Leyen, avertisment împotriva comportamentului INCORECT faţă de 

statele estice din UE/ Ce spune despre amânarea Brexit 

Ursula von der Leyen, viitorul preşedinte al Comisiei Europene, a avertizant împotriva 

comportamentului incorect faţă de statele membre UE care se află în est, relatează site-ul 

agenţiei Dpa. 

"În centrul şi estul Europei, multe state au sentimentul că nu sunt acceptate complet", a declarat 

von der Leyen. 

Aceasta a adăugat că sancţiunile financiare ar fi "ultima soluţie" împotriva unui stat membru. 

"Trebuie să învăţăm că întregul stat de drept este scopul nostru, însă nimeni nu este perfect", a 

mai afirmat Leyen. 

O amânare pentru Brexit 

Ursula von der Leyen, viitorul preşedinte al Comisiei Europene, a declarat că este dispusă să 

ofere o amânare pentru Brexit, dacă Administraţia de la Londra oferă motive întemeiate, 

menţionând că un Brexit ordonat este esenţial pentru viitorul relaţiilor bilaterale, relatează 

Reuters. 
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„Nu ne dorim un Brexit dur. Această opţiune nu este bună pentru nicio parte. Avem un acord de 

ieşire bun”, a declarat Ursula von der Leyen, cu referire la Acordul negociat de oficialii europeni 

cu prim-ministrul britanic Theresa May. 

Acordul negociat de Theresa May a fost respins de ambii candidaţi pentru preluarea funcţiei de 

prim-ministru al Marii Britanii. 

„Dacă prietenii noştri britanici au motive întemeiate pentru o amânare, sunt deschisă la această 

variantă”, a adăugat viitorul preşedinte al Comisiei Europene. 

De asemenea, Ursula von der Leyen a transmis că va aştepta alegerea viitorului prim-ministru al 

Marii Britanii pentru iniţierea discuţiilor pe acest subiect. 

Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. 

Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea 

Europeană. În cazul în care Acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană 

ar urma să se producă imediat. 

Boris Johnson, candidatul favorit pentru preluarea funcţiei de prim-ministru al Marii Britanii a 

anunţat că doreşte să încheie un acord cu Uniunea Europeană, dar este pregătit să părăsească 

Blocul comunitar la data de 31 octombrie şi fără un acord. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ungaria a cerut la Washington să importe gaz din România 

Ungaria este obligată să cumpere gaz doar de la Rusia și depinde de SUA şi de aliaţii lor 

europeni sa facă posibil ca Ungaria să importe gaz provenit dintr-o zonă gazieră offshore a 

României, a spus ministrul de externe ungar Peter Szijjarto, relatează MTI, citată de Agerpres. 

Referitor la relaţiile dintre Statele Unite şi ţările din Europa Centrală, Szijjarto a spus: „În urmă 

cu nişte ani, am înţeles că regiunea noastră nu se află în atenţia politicii externe americane”. 

„Suntem bucuroşi că Europa Centrală este considerată (acum) o zonă strategică”, a spus el. 

În ceea ce priveşte securitatea energetică a regiunii, Szijjarto a declarat că actualele realităţi ce 

ţin de infrastructură obligă Ungaria să cumpere gaz doar de la Rusia. Depinde de SUA şi de 

aliaţii lor europeni sa facă posibil ca Ungaria să importe gaz provenit dintr-o zonă gazieră 

offshore a României, în condiţiile în care Ungaria a făcut toate demersurile de infrastructură 

necesare pentru astfel de transporturi, a subliniat şeful diplomaţiei ungare. 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2019/07/18/peter-szijjarto-sua-si-aliatii-lor-europeni-ar-trebui-sa-faca-posibil-ca-ungaria-sa-importe-gaz-din-romania--343101?fbclid=IwAR07tPFu6BKcZhOjU9MdavxtChcoq9F8PfrhaEpukMm2rtMprmAtHliZmw4
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Întrebat despre statul de drept din Ungaria, Szijjarto a subliniat că executivul ungar nu ar fi fost 

reales de trei ori dacă ar fi încălcat normele democratice. 

În legătură cu recentele alegeri europarlamentare, Szijjarto a declarat că regiunea Europei 

Centrale a jucat un rol semnificativ în alegerea Ursulei von der Leyen drept preşedintă a 

Comisiei Europene. Puterea economică tot mai mare a regiunii şi cooperarea sa internă au făcut 

din Europa Centrală un factor de decizie în Uniunea Europeană, a mai afirmat el. 

La rândul său, Philip T.Reeker, subsecretarul american pentru Europa şi Eurasia, a declarat că 

SUA şi Europa Centrală sunt conectate printr-un set de valori de bază împărtăşite. 

Administraţiile care s-au aflat de curând la putere în SUA au neglijat aceste relaţii, însă acum 

SUA se întorc în regiune, a dat el asigurări. 

Conferinţa de două zile a fost organizată de think-tank-ul Atlantic Council şi Globsec, un institut 

de cercetări pentru dezvoltare sustenabilă şi apărare cu sediul la Bratislava, alături de ministrul 

de externe polonez Jacek Czaputowicz şi adjunctul ministrului de externe al Cehiei, Ales 

Chmelai. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noul Parlament European isi reafirma sprijinul pentru Laura Codruta Kovesi la sefia 

Parchetului european 

Laura Codruţa Kovesi primeşte încă o asigurare oficială că va fi sprijinită pentru a ajunge 

procuror-șef al noului Parchet European. Noul Parlament European, constituit în urma alegerilor 

din 24-26 mai, precizează într-un comunicat că susține, ca și în legislatura precedentă, 

candidatura Laurei Codruța Kovesi la funcţia de procuror-şef european.  

La solicitarea Conferinței Președinților Parlamentului European (care reunește liderii grupurilor 

din PE - n.r.), președintele David Sassoli va trimite în orele următoare o scrisoare către Consiliu 

în care va reaminti sprijinul deplin de care se bucură Laura Codruța Kovesi pentru funcția de 

procuror-șef, se arată într-un comunicat al Parlamentului European. 

„Înainte de reuniunea informală a miniștrilor justiției și afacerilor interne de la Helsinki, 

Parlamentul dorește să-și reafirme susținerea pentru candidatura Laurei Codruța Kovesi la 

funcția de procuror-șef european. Este esențial ca investigarea și urmărirea penală a presupuselor 

infracțiuni cu bugetul UE - cum ar fi fraude, fapte de corupție sau fraude transfrontaliere cu TVA 

- să fie asigurate cât mai repede posibil”, arată Parlamentul European. 

Potrivit legislației europene referitoare la instituția Procurorului Public European (art. 14), 

procurorul-șef este numit de comun acord de Parlamentul European și Consiliul European pentru 

un mandat de 7 ani, care nu poate fi reînnoit.  

https://www.europarl.europa.eu/news/ro/press-room/20190718IPR57469/ep-maintains-its-support-to-the-romanian-candidate-for-european-chief-prosecutor
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Este vorba, așadar, despre o co-decizie a celor două instituții europene, iar în ceea ce privește 

Consiliul European, decizia trebuie luată cu majoritate simplă.  

Cum au decurs negocierile pentru candidatura Laurei Codruța Kovesi 

Înainte de încheierea precedentei legislaturi, Consiliul Uniunii Europene - la președinția căruia se 

afla România - a susținut candidatura francezului Jean Francois Bohnert, actual procuror general 

la Reims, în timp ce Laura Codruța Kovesi beneficia de susținerea Parlamentului European. Între 

cele două instituții au fost organizate mai multe runde de negocieri, dar nu au ajuns la un 

consens. 

În urma unui vot secret, în luna februarie, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kovesi pe 

primul loc în lista de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Rezultatul a fost Laura 

Codruţa Kovesi - 26 de voturi, Jean-François Bohnert (Franţa) - 22 voturi, iar Andreas Ritter 

(Germania) - 1 vot. Kovesi a fost preferată anterior şi în Comisia CONT. 

În schimb, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, 

Jean-François Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef 

european, fiind urmat de Laura Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andreas Ritter. 

Presa a anunțat de curând că procurorul francez, principalul contracandidat al fostei șefe a 

Direcției Naționale Anticorupție și favoritul Consiliului în negocierile cu Parlamentul European, 

Jean-François Bohnert, a fost numit pe un alt post, în Franța, respectiv în fruntea Parchetului 

Financiar. Consiliul Uniunii Europene nu va retrage însă candidatura francezului Jean-Francois 

Bohnert la funcția de procuror-șef al Parchetului UE, pentru că ar însemna ca în competiție să 

intre celălalt candidat, clasat pe locul al treilea, germanul Andreas Ritter, au explicat pentru 

Digi24.ro surse de la Bruxelles. În schimb, Franța va susține și ea candidatura Laurei Codruța 

Kovesi, a scris recent și Financial Times. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Siegfried Muresan: Ioan Mircea Pascu nu a fost numit comisar European. Procedura, 

amanita pentru septembrie 

Numirea comisarului european interimar al României se amână până în septembrie, scrie 

europarlamentarul Siegfried Mureșan. România l-a propus pe Ioan Mircea Pașcu pentru a prelua 

mandatul Corinei Crețu, fost comisar pentru politici regionale, devenită deputat în Parlamentul 

European. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sansele-lui-kovesi-pentru-procuror-sef-european-cresc-siegfried-muresan-sustinerea-politica-pentru-bohnert-mai-mica-dupa-alegeri-1143879
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sansele-lui-kovesi-pentru-procuror-sef-european-cresc-siegfried-muresan-sustinerea-politica-pentru-bohnert-mai-mica-dupa-alegeri-1143879
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/rfi-kovesi-a-ramas-singura-in-cursa-pentru-functia-de-procuror-sef-european-1158825
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/surse-digi24-ro-franta-nu-si-retrage-candidatul-dar-o-va-sustine-pe-kovesi-pentru-sefia-parchetului-european-1158894
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/surse-digi24-ro-franta-nu-si-retrage-candidatul-dar-o-va-sustine-pe-kovesi-pentru-sefia-parchetului-european-1158894
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Numirea a fost însă amânată pentru că Pașcu și Kadri Simson, propus de Estonia pentru un post 

de comisar european, nu au putut fi audiați de Conferința Președinților de Comisii Parlamentare, 

așa cum cere procedura pentru comisarii fără portofoliu. 

„Această conferință este formată din președinții tuturor comisiilor de specialitate. Problema este, 

însă, că, la Comisia pentru ocuparea forței de muncă și afaceri sociale (EMPL) încă nu fusese 

ales un președinte deoarece candidatul propus a fost respins de majoritatea membrilor comisiei. 

Fără un președinte al Comisiei EMPL, nu s-a putut constitui conferința președinților. 

Fără această conferință nu au putut fi audiați cei doi comisari propuși și fără audiere nu mai pot fi 

votați astăzi în sesiunea plenară a Parlamentului European, așa cum a fost programat inițial. Iar 

viitoarea sesiune plenară a Parlamentului European, în care pot fi votați cei doi comisari 

interimari, va avea loc de abia în septembrie”, a scris pe Facebook Siegfried Mureșan. 

Aceasta, în condițiile în care viitoarea Comisie Europeană își va prelua mandatul la 1 noiembrie. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Esec. Ministrii de interne din UE raman in dezacord in privinta repartizarii refugiatilor 

Miniştrii de interne din ţările membre ale Uniunii Europene nu au reuşit, joi, să se pună de acord 

asupra unui mecanism ad-hoc de repartizare a solicitanţilor de azil care ajung la ţărmurile 

blocului comunitar, a declarat ministrul francez de interne, Christophe Castaner, adăugând că 

eforturile în acest sens vor continua, relatează dpa, preluată de Agerpres. 

Franţa şi Germania au fost în fruntea eforturilor de a conveni asupra unui aranjament temporar 

între statele membre ale UE cu privire la distribuirea solicitanţilor de azil salvaţi în Marea 

Mediterană, în cadrul unor discuţii informale la Helsinki, la care a participat şi ministrul italian 

de interne, Matteo Salvini. 

Problema va fi reluată în cadrul unei reuniuni a miniştrilor de externe şi de interne din UE, luni, 

la Paris, a afirmat Castaner, subliniind că obiectivul este de a convinge 15 ţări privind 

necesitatea creării acestui mecanism ad-hoc. 

Discuţiile, care au început miercuri seara, au prezentat „opinii foarte diferite”, potrivit 

ministrului francez de interne, în condiţiile în care unele ţări au refuzat să primească migranţi, 

altele au lansat apeluri la solidaritate, iar multe dintre ele şi-au exprimat îngrijorarea faţă de 

crearea unui mecanism care ar putea duce la stimularea migraţiei. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ioan-mircea-pascu-refuzat-de-juncker-pentru-politica-regionala-va-fi-comisar-fara-portofoliu-1158757
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2019/07/18/ue-ministrii-de-interne-nu-au-reusit-sa-se-puna-de-acord-asupra-planului-de-repartizare-a-migrantilor--343083
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Statele membre ale UE încearcă de mult timp să dea un răspuns comun la fluxurile de migranţi 

provenind din Africa de Nord prin Marea Mediterană. 

În trecut, Italia primea majoritatea sosirilor, dar actualul guvern populist de la Roma a pus 

piciorul în prag anul trecut, cerând ca şi alte state membre să accepte cota parte de migranţi într-o 

manieră echitabilă. 

„Miniştrii din mai multe ţări au apreciat politica italiană de apărare a frontierelor, ceea ce a dus la 

o reducere drastică a sosirilor în Europa şi a deceselor în Marea Mediterană”, a menţionat Salvini 

într-un mesaj pe Twitter în timpul discuţiilor de la Helsinki. 

Cu toate acestea, miercuri, ministrul de interne italian a avut discuţii în contradictoriu cu 

omologii săi francez şi german cu privire la punctele de debarcare a migranţilor. 

Potrivit unui comunicat publicat joi de biroul lui Salvini, Franţa şi Germania au cerut un 

document în care să se afirme că statele mediteraneene de primă linie au responsabilitatea 

primară pentru a primi migranţi salvaţi pe mare, dar Italia şi Malta l-au respins. 

Biroul lui Salvini a mai declarat că există riscul ca numai solicitanţii de azil să fie redistribuiţi în 

alte state membre ale UE, lăsând Italia şi Malta cu „clandestinii”, care ar fi dificil de repatriat. 

Noi discuţii vor avea loc între Italia, Franţa, Germania, Malta şi Finlanda în septembrie, în Malta, 

conform comunicatului. 

(Sursa: Agerpres) 

 


